
Generalforsamling i kolonihaveforeningen Vasen, lørdag d. 15.april 2023 kl. 11.00 

Generalforsamling afholdt på Vasens festplads. 

REFERAT: 

1: Valg af dirigent. Helle fra Venezuela blev valgt. 

2: Valg af referent. Tage Poulsen valgt. 

3: Registrering af fremmødte haver. Fremmøde registreret ved indgangen. Ved mødets start 47 

stemmeberettigede. 

4: Nedsættelse af stemmeudvalg. Jane, Charlotte, Elsebeth valgt. 

5: Formandens beretning. Hjertestarter opsat ved boldklubben. Carsten lavet henvisningsskilt, og 

organiserer kurser og hjerteløbere. Der er solgt mange haver i år. Vi får to nye haver for enden af 

Pærestræde. Der er indgået tillæg til lejekontrakt, men der mangler diverse tilladelser før der kan gåes i 

gang. Der har været tale om et større areal, men vi forventer ikke at det bliver realiseret. Vi har fortsat 

mange haver uden postkasser, postkasser skal bl.a. bruges til meddelelser fra foreningen. Verdo har sat 

alarm på vores vandur, så vi nu får besked ved større vandudslip, men fortsat mange der ikke har styr på 

deres egen stophane. Affaldshåndteringen er gået rigtigt godt i år, uden ret mange problemer, ros for det. Vi 

har for mange der får betalt havelejen for sent, opfordring til at tilmelde betalingsservice. Vores veje er et 

stort problem. Pga ekstrem meget regn i år, er Vasen i meget ringe stand, og vores egen maskine er ikke 

tilstrækkelig. Det er aftalt med kommunen at de ordner vejen snarest. Ros til Frank for hans hjælp.  

Formandens beretning blev godkendt, men efterflg. var der debat og spørgsmål: 

Fra Karsestræde rejstes spørgsmål og dræn, idet der i flere uger i januar stod vand i mange haver, der 

forsvandt efter spuling af dræn, efterlyste procedurer for spuling. Per understregede, at der bliver holdt øje 

med brøndene, og at der bliver spulet hvis strømmen stopper. Dræn i egne haver er lejernes eget ansvar. Et 

lignende problem på Hindbærstræde. Der bliver checket igen. Flere kritiserede svarene, og vejenes tilstand 

blev en del af en lettere ophedet diskussionen, der kulminerede med at Per meddelte at han trækker sig 

som formand. 

Dirigenten konkluderede at der derfor skal indkaldes til ekstraordinær generalforsamling efter vedtægterne. 

6: Regnskab. Bitten gennemgik regnskabet. Der er et underskud i 2022 på 8.060 og egenkapitalen er nede 

på 56.228. Regnskabet taget til efterretning. 

7: Indkomne forslag: 

7.1.: Bitten forelagde bestyrelsens forslag om at ændre den midlertidige lejeforhøjelse på 125,- pr halvår, til 

en permanent stigning på 300,- pr halvår. Den reelle stigning er derfor 175,- pr. halvår. Vedtaget. 

7.2: Carsten Wammen foreslår at det tillades at holde bier i haverne. Carsten forklarede forslaget, og 

beskrev de hensyn der skal tages til naboer. Forslaget godkendt. 

7.3: Forslag fra beboere på Hindbærstræde og Kørvelstræde om at gøre oprensning af grøften mod 

boldbanerne til en del af fællesarbejdet. Marianne forklarede om grøften, hvor den fjerne side er 

kommunens, og som ikke bliver holdt. Per forklarede at det er Vasens grøft, uanset at boldbanerne er på 

den anden side, og at han mente at haverne op mod grøften så skulle yde en ekstra arbejdsdag. Der blev 

også gjort opmærksom på, at vores regler siger ”at har man have ud til en grøft, skal du selv holde den ren” 

Forslag 3 blev vedtaget. 



7.4: Blev frafaldet. 

7.5: Toft, Kørvelstræde 3 foreslår at der etableres et hold af frivillige til at stå for vejene. Bestyrelsen lovede 

at undersøge muligheden i forhold til vores forsikringsansvar. Forslaget godkendes, med det forbehold, at 

det ikke giver problemer med forsikringen. 

7.6: Toft Kørvelstræde foreslår at der vises på kort, hvor i vejene hovedstophanerne sidder, så der kan lukkes 

ved problemer med egen stophane. Per, stophanerne er teknisk ikke beregnet til den form for brug. Ved 

brud på egen stophane skal bestyrelsen kontaktes for korrekt nedlukning. Det understregedes igen, at det er 

havelejernes eget ansvar at vide hvor egne stophaner er, og at sikre at de er i forsvarlig stand. Det blev 

forslået en tilføjelse til materialet ved køb af haver hvor ”sælger har gjort køber opmærksom på hvor 

stophanen er, og at det herefter er købers ansvar.” 

8: Valg af bestyrelse. 

    På valg er: Bitten Christensen, Karin Jensen og Raisa Raita. Ingen øvrige kandidater. Genvalg. 

   Indtil der kan vælges ny formand består bestyrelsen herefter af: Bitten Christensen, Karin Jensen, Raisa      

Raita, Steen Jensen, Bjarne Bækdal og Tage Poulsen. 

9: Valg af to suppleanter. Valgt blev Marianne Kjærgård og Lotte Hansen. 

10: Regnskab festudvalget. Gennemgået af Bitten. Overskud 12.000.  Godkendt. 

11. Valg af festudvalg. Genvalg til Jane, Helle og Bitten. Jane organiserer en frivilliggruppe. 

12: Valg af delegerede til kredsrepr. d. 10.6. Valgt: Bestyrelsen, suppleanterne (-Marianne der er 

fraværende), samt Lars Justesen, Stine B.C, Louise Koue, Hanne Idhøj, Elsebeth Andersen, Dorthe Sørensen, 

Line Rytter.  

13: Suppl. Sanne Bebe og Kirsten Clausen. 

14: Evt. Flg. emner blev debatteret: 

 Louise rejste spørgsmål om fællesforsikring gennem kolonihaveforbundet. Per gjorde opmærksom på, at 

ordningen er meget administrationstung, i øvrigt steget med 40% og at forbundet i øjeblikket undersøger 

andre forsikringsselskaber. 

Louise efterlyste at generalforsamlingsmaterialet skulle sendes ud til alle på forhånd, Desuden at Havenyt 

ikke behøves at blive sendt ud, men kunne ligge digitalt. Bitten gør opmærksom på at det er Kredsen der 

udgiver bladet, ikke Vasen, og at der er oplysninger vi skal sende ud. Desuden rummer vores medlemsbase 

ikke nødvendigvis mailadresser. (Havenyt ligger tilgængelig på Kredsens hjemmeside) Der mangler flere ting 

på hjemmeside, og der blev efterlyst en der ville påtage sig rollen som Webmaster. Jack fra Hindbærstræde 

meldte sig, tak for det. Der blev desuden efterlyst højttaleranlæg ved arrangementet. 

Til slut en kort debat om udvidelsen af Vasen for enden af Pærestræde. Per og Tage orienterede om 

forhandlingerne med kommunen. Ikke alle var enige. 

Tak til dirigenten for hjælpen. På grund af det lidt hektiske forløb, blev der ikke lejlighed til at takke 

formanden for de mange års arbejde i Vasen. Det må komme. 

15.4.2023 

Ref. Tage Poulsen 


